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Pest Megye Önkormányzatának 2018. évi külügyi beszámolója 

 

A 2018. évi külügyi terv végrehajtása folyamán a korábbi években már megalapozott külkapcsolatok 

együttműködéseinek fenntartása, illetve új együttműködések kezdeményezése volt a cél.  Ennek során 

kifejezetten olyan kapcsolatokra öszpontosítottunk, melyek az önkormányzati feladatokhoz 

kapcsolható, konkrét előnyökkel járhatnak számunkra.  

NEMZETKÖZI PROGRAMOKBAN TÖRTÉNŐ RÉSZVÉTEL 

DANUBE URBAN BRAND (DANURB PROJEKT) – INTERREG DANUBE PROGRAM 

A projekt fő célja a dunai kulturális identitás erősítése, és közös márkanév alatt egy átfogó tér-kulturális 

hálózat, az "európai kulturális sétány" létrehozása, valamint a kistelepülések, városok turisztikai 

fejlesztése a helyi értékek hasznosításával és a közösségek bevonásával. Ezeket a célokat a projekt a 

Duna menti települések nemzetek közötti kulturális kapcsolatainak támogatásával, valamint a fel nem 

használt, vagy rejtett kulturális és társadalmi értékek – azok jobb gazdasági és kulturális megtérülése 

érdekében történő – feltárásával kívánja elérni.  

A projekt kiemelt célkitűzése a Duna által térben szervezett, alulhasznosított kulturális örökség és 

kulturális erőforrások újraélesztése a kulturális együttműködések és tematikus turisztikai termékek 

fejlesztése érdekében. A projekt javítja a helyi hozzáférést a kultúrához, és elősegíti az értékek 

gazdasági hasznosulását. 

A hét országból, 18 taggal szervezett konzorciumban Pest Megye Önkormányzata is tag, projekt 

partner.  A konzorcium vezetője a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi Egyetem (BME). A projekt 

költségvetése 2.703.844 euró, ebből Pest Megye Önkormányzatára jutó teljes elszámolható költség 

133.655 euró. A DANUrB projekthez Önkormányzatunkon keresztül csatlakozott további 4 hazai és 5 

külföldi (szlovák, osztrák és szerb) önkormányzat, illetve önkormányzati intézmény (ún. ASP, azaz 

Associated Partner). Ezek szűk költségvetése (4,2 MFt) a pályázati szakaszban beépítésre került 

Önkormányzatunk költségvetésébe. 

A projektben félévente kell szakmai és pénzügyi beszámolót benyújtani. A 2017. évi 1. és 2. valamint a 

2018. évi első félévi beszámolónkat a támogató elfogadta, a negyedik szemeszter beszámolója az 

előírások szerint 2019. januárban kerül benyújtásra.  

A 2018. évben Pest Megye Önkormányzata a projekt végrehajtásából következő feladatait a partnerek 

részéről elfogadott szakmai programnak megfelelően rendben ellátta, a Hivatal munkatársai és a 

megelőző évben kiválasztott külső szakértők együttműködésében. A 2018. évben ezek a szakmai 

feladatok a következők voltak: 

 Részvétel a kutatási, területfejlesztési és stratégiai módszertani alapelvek és szempontok 

meghatározásában, Pest megye javaslatai alapján ún. „mikro-régió” térségi szint lehatárolása 

(3. munkacsomag). Kettő ilyen térség kijelölése: Ráckeve és térsége, Dunakanyar felső 

szakasza.  
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 A kiválasztott településekre vonatkozóan a kutatás elvégzése - az adott települések épített és 

szellemi örökségének összesítése, a közösségek fejlődésében meghatározó és bevonható 

érintettek feltérképezése, és az adatok kiértékelése. Adatszolgáltatás, illetve javaslattétel a 

tematikus hálózathoz, és az alulhasznosított, de lehetőséget hordozó értékek kiválasztásához. 

(4. munkacsomag) 

 A kiválasztott térségekre kísérleti jelleggel olyan közösségi program, esemény szervezése, ami 

módot ad új lehetőségek feltárására: Ráckeve, Szigetbecse: Szigetzugi Duna Napok 2018. 

június 27-29. (4. munkacsomag) 

 A Pest megyei mikro-régiókra területfejlesztési szempontból értékes területi adatok körének 

meghatározása, valamint gyűjtése részben önkéntesek bevonásával. Adatszolgáltatás a 

projektszinten készülő tanulmányok, riportok készítéséhez (5. munkacsomag). 

 Minta-stratégia készítése, Ráckeve térségben, térségfejlesztési workshop keretében (6. 

munkacsomag).  

A feladatok ellátásánál figyelembe vettük, hogy az érintett Pest megyei települések érdeke az, hogy 

minél több értékkel kerüljenek be a projektben készülő platform adatbázisába, illetve a kiadványokba. 

Ezért vállaltuk az évközi esemény megrendezését is, melynek 2019-ben is lesz várhatóan folytatása, 

mivel lehetőséget ad az érintett közösségek mozgósítására és biztosítja számunkra a nyilvánosságot.  

Fontos szempontként kezeltük az érintettek bevonását, Ráckevén 3 munkamegbeszélést tartottunk az 

év során, illetve 20 feletti kisebb találkozó egészítette ki a nyers adatokat. Az 5. szemeszterben a 

Dunakanyarban folytatódik az együttműködés erősítése, mintegy 10 közvetlen találkozóra alapozva. 

Pest megye javaslatai, majd az év közben elért eredmények, az összegyűjtött értékek és a kísérleti 

programok tapasztalatai a DANUrB projektszintű megbeszéléseken kerültek bemutatásra:  

 2018. március Pozsony, Szlovákia 

 2018. május Backa Palanka  

 2018. október Bukarest, Románia 

 

IDebate – VITATKOZVA TANULNI RENDEZVÉNY SOROZAT 

Pest Megye Önkormányzata az „Európa a Polgárokért” Európai Uniós program keretében, 7 ország 

részvételével (Magyarország, Olaszország, Portugália, Románia, Szlovénia, Horvátország és Szerbia) 

nemzetközi programot valósított meg. A projekt célja a fiatalok társadalmi szerepvállalásának 

ösztönzése, bevonásuk a közéletbe és egy a véleménycserét segítő európai online ifjúsági platform 

létrehozása volt. A projekt keretében partnerországonként 5-5 iskolai rendezvény került 

megszervezésre. A rendezvényeken a diákok egy közös metodológia alapján megvitatattak egy-egy a 

demokratikus szerepvállalással vagy az EU prioritásaihoz kapcsolódó témát. A videóra rögzített viták, 

a program részeként kialakított IDebate platformon a szélesebb közönség számára is elérhetőek A Pest 

megyei rendezvények helyszínei  Érd, Cegléd, Ráckeve és Gödöllő voltak. 

A helyi rendezvények és a Budapesten, a Megyeházán megrendezett nyitótalálkozó mellett 4 

nemzetközi eseményre is sor került Zágrábban, Mariborban, Lisszabonban és Temesváron. Itt a 

fiataloknak szervezett angol nyelvű vita mellett a résztvevő szervezetek képviselői is tapasztalatot 

cseréltek a fiatalok társadalmi szerepvállalásának ösztönzéséről, illetve megosztották egymással jó 

gyakorlataikat. 

http://www.pestmegye.hu/2-uncategorised/3907-idebate
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A helyi és nemzetközi rendezvények lezárulta után, a résztvevők, illetve az érdeklődők az IDebate 

platformon https://i-debate.eu/ működő fórumokon keresztül tovább foglalkozhatnak a témával, 

illetve megvitathatják ötleteiket, javaslataikat a projektben résztvevő országok partneriskoláinak 

diákjaival.  A fórumok témái: aktív állampolgárság és fenntartható fejlődés; aktív állampolgárság és 

szolidaritás; aktív részvétel a digitális demokráciában; aktív uniós állampolgárság; Európai Választások 

2019.  

 

HAGYOMÁNYOS EURÓPAI KAPCSOLATOK 

LUDWIGSBURG JÁRÁS  

  

Ludwigsburg járásból egy 16 fős, járási képviselőkből álló delegáció látogatott el hozzánk áprilisban. A 

négy napos látogatáson részt vett a járás elnöke, Rainer Haas úr is. A program keretében a járás 

képviselői előadást hallgattak  a budaörsi Bleyer Jakab Helytörténeti Múzeumban, megtekintették a 

Parlamentet, ellátogattak Nagybörzsönybe, Márianosztrára, Tápiószecsőre – rendszeres kiállítójuk 

méhészetébe,  Tápiószentmártonba az Ifjúsági szállásra és a Farmos tanösvényre, Hévízgyörkre, 

valamint a Megyeházára. 

Ludwigsburg járással való kapcsolatunk kezdete 1992-re nyúlik vissza. A nagy múltra visszanyúló 

kapcsolat során több területen alakult ki együttműködés a két önkormányzat között. Partnermegyénk 

szinte minden évben adományokat, elsősorban használt bútorokat, ágyakat adományoz Pest megyei 

szociális intézmények részére, amelyeket az általuk fenntartott szociális intézmények a szabványok 

különböző változásai miatt már nem használnak. Így volt ez az idei évben is, amikor székeket, asztalokat 

kaptak az intéznények Ludwigsburg járástól. 

Az együttműködés másik területe a Tápióvidék Természeti Értékeiért Közalapítványban létrejött 

kapcsolat. Pest Megye Önkormányzatának a Magyar Madártani és Természetvédelmi Egyesülettel 

együtt 1996-ban hozta létre a Tápióvidék Természeti Értékeiért Közalapítványt azzal a céllal, hogy a 

Tápió-vidék és a tájtörténetileg hozzá kapcsolódó területek (összesen 21 település) természeti 

értékeinek feltárását és megőrzését segítse, és mind szélesebb körökben megismertesse az itt élőkkel 

és az ide látogatókkal. Emellett fontos feladatának tekinti, hogy az egészséges emberi környezet 

megőrzése érdekében és a fenntartható vidékfejlesztésben közreműködjön a helyi önkormányzatokkal 

és a hivatalos szervekkel. 

Egy évvel később 1997-ben, az alapítókhoz csatlakozott a Tápiómenti Települési Önkormányzatok 

Szövetsége és Ludwigsburg Járás Önkormányzata, Pest megye németországi partnere is, mellyel az 

alapítvány hivatalos természetvédelmi kapcsolatot alakított ki. A Közalapítvány kuratóriumában 

partnermegyénk két tagja Rainer Haas elnök úr és Rolf Gastel. 2018-ban a járás 5000 eurót 

adományozott az alapítványnak. 

A Tápió-projekt keretében a két partner minden évben természetvédelmi cseretábort szervez 

középiskolás fiataloknak, melynek páratlan évben Ludwigsburg járás, páros évben Pest megye, azon 

belül a Tápió-vidék ad otthont. 2016 májusban ünnepeltük közösen a XX. természetvédelmi 

cseretábort Tápiószentmártonban, a Közalapítvány szálláshelyén. A táborok célja, hogy a fiatalok 

megismerjék egymás kultúráját, jó természetvédelmi gyakorlatait, és a kirándulások mellett aktívan 

https://i-debate.eu/
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részt vesznek egy-egy élőhely gyakorlati kezelésében is. Az elmúlt húsz tábor folyamán sok barátság 

született, mely erősíti a két ország kapcsolatát is. A táborozók közül többen ma már felnőttként segítik 

a természetvédelmi munkát a Tápió-vidéken különböző egyesületekben és az alapítvány 

önkénteseiként. Évente kb. 20 német diák látogat el a táborba, ahol aktív természetvédő 

tevékenységet végeznek, részt vesznek a faépítmények javításában, kártevő növények irtásában. A 

táborban eltöltött idő során megismerhetik a Tápió-vidéke előhelyeit, bejárják a tanösvényeket, 

szabadidős kirándulásokon vesznek részt.  

  *** 

2018. november 5-7-én Ratimovszky Tibor aljegyző, Kohári Tibor a Jegyzői Iroda vezetője és Kemény 

Ágnes külügyi referens részt vett a hagyományos, minden évben megrendezett Ludwigsburgi 

Nemzetközi Vásáron. A vásáron számos Pest megyei vállalkozás is képviseltette magát. A kiküldetés 

alatt a delegáció ellátogatott Bietigheim-Bissingenbe és Bönnigheimba valamint fogadta a delegációt 

Rainer Haas elnök úr is. 

 

MAZÓVIA VAJDASÁG (LENGYELORSZÁG) 

Lengyel testvérmegyénkben 2018-ban is megrendezésre került a World Travel Show elnevezésű 

utazási kiállítás október 19-21. között, melyet Lengyelország legnagyobb kiállítóhelyén, a Varsóhoz 

közeli Nadarzyn-ban tartottak meg.  

Pest megyét a kiállításon a Kis-Duna mente TDM Nonprofit Kft. képviselte, amely megjelenésre az 

elnöki keretből kaptak támogatást. A helyszínen kiadványokkal, kóstolókkal fogadták az érdeklődőket. 

Kifejezetten a lengyel vendégek részére készült a Ráckevei Duna-ág és környékét bemutató kiadvány, 

valamint Magyarország fürdőtérképének lengyel nyelvű verziója is, ugyanis a lengyel vendégek egyik 

fő utazási célterülete Magyarország vonatkozásában a változatos termál-, és gyógyfürdő kínálat 

valamint a kempingek. 

A rendezvény kiváló lehetőséget adott Pest megye számára, hogy a nemzetközi turisztikai szakma 

képviselői, illetve az érdeklődők előtt bemutatkozzon, új partnerekre és vendégekre tegyen szert. A 

vásárra 3 nap alatt több, mint 66 000 ezer látogató érkezett és ez idő alatt mintegy 700 vállalkozás / 

attrakció képviseltette magát a helyszínen. 

 

TENGERMELLÉK-HEGYVIDÉK MEGYE (HORVÁTORSZÁG) 

Horvát testvérmegyénk a tavalyi évben, április 11-én ünnepelte fennállásának 25. évfordulóját, 

amelynek ünnepi közgyűlésén Szerenka Tibor alelnök úr képviselte Pest Megye Önkormányzatát. A 

látogatás alkalmával Alelnök úr tárgyalt Marina Medaric alelnök asszonnyal kapcsolataink 

megújításáról, az együttműködés lehetőségeiről. 
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HATÁRON ÁTNYÚLÓ KAPCSOLATOK 

HARGITA MEGYE 

Hargita megyével 1997 óta ápol szoros kapcsolatot Pest megye Önkormányzata. Az idei évben az alábbi 

eseményekre került sor: 

- 2018. július 9-én Kisfaludi Aranka megyei értéktár referens képviselte Önkormányzatunkat a 

Gyergyóditrói Nemzetközi Tánctalálkozón; 

- 2018. június 21-én Bíró Barna Botond találkozott Elnök úrral egy közös ebéd keretein belül; 

- 2018. június 22-24-én Gödöllőn került megrendezésre az Európai Piknik, amelyen Hargita 

megye részére bemutatási lehetőséget biztosítottunk; 

- 2018. szeptember 4-8 között Kisfaludi Aranka megyei értéktár referens képviselte  

Önkormányzatunkat a Gyergyószárhegyi Kulturális és Művészeti Központban a Központ 

kulturális kapcsolatainak elmélyítése, a Szárhegyi Őszi Művésztelep és a Gyergyói-medence 

kulturális értékeinek bemutatása céljából megrendezett programon; 

- 2018. október 5-7 között szintén Kisfaludi Aranka képviselte Önkormányzatunkat a XIII. Őszi 

hadjáraton; 

- 2018. decemberében Isaszegen került megrendezésre a Nemzeti Művelődési Intézet által 

szervezett Pest megyei értéktár konferencia, ahol Hargita megyének bemutatási lehetőséget 

biztosítottunk; 

- 2018. december 6-9. között 6 fős delegáció érkezett a Megyenapra. Az idén az ünnepségen 

Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsának elnöke kapta a Pest Megye Külkapcsolatáért díjat, 

melyet távollétében munkatársa, Birta Antal vezérigazgató vett át. 

 

NYITRA KERÜLET – IPOLYDAMÁSD-HELEMBA HÍD, PONTIBUS EURÓPAI TERÜLETI TÁRSULÁS  

Nyitra kerülettel ebben 2018-ban is kiemelkedően aktív együttműködés alakult ki, amely leginkább a 

közös alapítású Pontibus Európai Területi Társulás tevékenysége révén valósult meg. A Társulás 

tevékenységéről külön előterjesztés készül, azonban itt e beszámolóban kiemeljük, hogy az INTERREG 

V-A Szlovákia-Magyarország Együttműködési Program keretében a Társulás által koordinált RE-START 

címet viselő akcióterv részét képező 8 projekt mindösszesen 4,1 millió EUR támogatást nyert el a 

pályázat első fordulójában. A projekt keretében a foglalkoztatás bővítése valósul meg az Ipoly-menti 

magyarországi és szlovákiai területeken elsősorban a térség igényeire reflektáló szociális 

intézményfejlesztések, rekreációs szolgáltatások és egyéb tevékenységek révén. Másik kiemelendő 

projekt a Társulás a Külgazdasági és Külügyminisztétiumtól elnyert támogatása, amelyből kajak-kenu 

stégek telepítését végezheti el az Ipolyon a víziturizmus fellendítése érdekében. A stégek várhatóan 

Szobon, Helembán és Ipolydamásdon kerülnek telepítésre első körben.  

Az INTERREG V-A Program Monitoring Bizottsága 2018 áprilisában támogatásban részesítette az 

Ipolydamásd és Helemba közötti híd megépítését, amely jelentős előrelépés lehet a határ 

átjárhatósága, valamint az M2 autópálya elérése szempontából. A projekt keretében egy 58 méter 

hosszúságú híd épül, továbbá magyar oldalon egy 540 méter, szlovák oldalon 175 méter hossszúságú 

összekötő út valósul meg. A támogatás 5,7 millió euró, a projekt teljes költségvetése – 896 ezer euró 
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állami hozzájárulás és 117 ezer euró önerő mellett –  mindösszesen 6,7 millió euró. A projektben 

magyar oldalról a NIF Zrt., szlovák oldalról a Nyitrai Kerületi Önkormányzat vesz részt.  

Az INTERREG V-A Program Monitoring Bizottság munkájáról szintén külön előterjesztés készül. 

 

BEREGSZÁSZ 

2018. június 22-én Szabó István elnök úr részt vett a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola 

diplomaátadó és tanévzáró ünnepségén Beregszászon. 

KÍNAI KAPCSOLATOK 

2018-ban is számos kínai vendéget fogadtunk, Pest Megye Önkormányzata célkitűzéseinek 

megfelelően előterbe helyezve a gazdasági kapcsolatok fejlesztését. A találkozók kíváló alkalmat 

nyújtottak arra, hogy lehetséges kínai partnereinknek bemutassuk Pest megyét, a megyei üzleti 

környezetet, bízva abban, hogy a térség számára hasznos beruházások valósulnak meg a jövőben: 

- Pest Megye Önkormányzata már több éve jó kapcsolatokat ápol a Kínai Kereskedelmi 

Minisztérium Befektetésösztönző Ügynökségével (CIPA). Xu Dansong igazgató asszony 2018. 

január 18-án tett látogatást Elnök úrnál, ahol biztosította Elnök urat arról, hogy a továbbiakban 

is szorosan együtt kívánnak működni Pest Megye Önkormányzatával. 

- 2018. március 8-án He Yuanqing a KKP Jinani Bizottságának helyettes főtitkára és delegációja 

járt Önkormányzatunknál, aki maga is szállodalánc-tulajdonos. Lehetséges üzleti partnerek 

felkutatásáról folytattunk velük beszélgetést. Yuanqing úr érdekesnek találta a Pest megyei 

szállodai befektetési lehetőségeket. Jinan város Santung tartomány fővárosa. Santunggal évek 

óta szoros kapcsolatot ápolunk, idén került sor a testvérmegyei szándéknyilatkozat aláírására. 

- 2018. június 6-án, szintén Jinan városból az Önkormányzat Főtitkár helyettese, Yang Yongbin 

úr és delegációja érkezett hozzánk. A találkozó célja az együttműködés elmélyítése és 

kiterjesztése volt gazdasági, kereskedelmi, erdészeti és egyéb területeken. 

- 2018. június 7-én Nanning városból, Guangxi tartományból érkezett hozzánk Wang Xiaodong 

pártfőtitkár úr és delegációja. Guangxi Kínán belül speciális jogállású, autonóm terület. 

Földrajzilag az ASEAN országokhoz közel esik. Ennek kihasználása érdekében már 14. 

alkalommal rendezik meg az ASEAN nemzetközi vásárt, amelyre Pest Megye Közgyűlésének 

elnökét is meghívták. Szabó István jelezte, hogy az idei vásáron sajnos nem tudunk részt venni, 

de meghívás és megfelelő előkészítés esetén jövőre nyitottak vagyunk a részvételre. A 

tartomány az „Egy övezet egy út” kezdeményezés mentén keresi az együttműködési 

lehetőségek bővítését 3 szinten: gazdasági együttműködés, politikai kapcsolatok kiépítése és 

kulturális együttműködés (kulturális csereprogramok indítása). 

- 2018. július 5-én Csungking testvérmegyénkből érkezett hozzánk Liu Guiping főpolgármester 

helyettes úr és delegációja. A találkozón a Külgazdasági és Külügyminisztérium és a Kína 

Magyarországi Nagykövetsége is képviseltette magát. A megbeszélésen főleg az export-import 

kereskedelmi lehetőségekről, szállítmányozásról esett szó. 
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- 2018. július 13-án Gao Fenggang elnök úr és delegációja érkezett hozzánk a santungi Kínai Népi 

Politikai Egyeztető Tanácstól. A találkozó célja Pest megye részvételének aktivizálása az „Egy 

Övezet Egy Út” kezdeményezésen, valamint gazdasági, technikai, kulturális cserék 

lehetőségének feltérképezése. 

- 2018. július 31-én Sanghaj Putung városrészéből érkezett hozzánk Ji Zhaoilang tartományi 

polgármester helyettes úr és delegációja, azzal a céllal, hogy többet tudjanak meg a 

magyarországi és Pest megyei közszolgáltatásokról. Putung Shanghaj keleti részén, 1990-ben 

a semmiből kinőtt, új városrész. Itt található a legnagyobb városi nemzetközi repülőtér. 

- 2018. augusztus 17-én Santung tartomány Külügyi Hivatalából érkezett hozzánk Xue Qingguo 

főigazgató úr és delegációja. A látogatás célja kormányközi kapcsolatok elősegítése, csere és 

együttműködési lehetőségek keresése az üzleti, tudományos és technikai illetve egyéb 

területeken, valamint Pest Megye Önkormányzata delegációja novemberi santungi 

látogatásának előkészítése volt. 

- 2018. szeptember 7-én Zhang Shouzi alalenök úr és delegációja érkezett hozzánk Ningxia Hui 

Autonóm Terület Tanácsának Bizottságától. A Kína északi részén elhelyezkedő Ningxiával 2004 

óta van testvérmegyei együttműködésünk. Ezúttal azért jött a delegáció, hogy megerősítsük a 

mezőgazdasági, különös tekintettel a borászati együttműködést. Ningxiában a bortermesztés 

új célként működik, nem a mennyiségre, hanem a minőségre fókuszálva, szeretnének a 

bormarketingben is megerősödni, brandet építeni. 

- 2018. szeptember 21-én Tibeti Ganzi Autonóm Prefektúrából látogatott el 

Önkormányzatunkba Xiao Youcai kormányzó úr és delegációja. A Tibeti Ganzi Autonóm 

Prefektúra Szecsuán tartományban található, területe 151.000 km2, népessége 900.000 fő. A 

látogatás célja együttműködés kialakítása, különös tekintettel a turisztikai erőforrások 

feltérképezésére. 

- 2018. szeptember 24-én Yang Dongqi főtitkár helyettes úr és delegációja érkezett hozzánk a 

Santungi Párt Bizottságtól. A látogatás célja az együttműködési szándéknyilatkozat aláírása 

volt, valamint a nemzetközi önkormányzati együttműködés elősegítése Pest megye és Santung 

között, a cserekapcsolatokat, üzleti, tudományos és technológiai együttműködések növelése 

és az egyéb területeken történő együttműködés. A beszélgetés alatt főleg az egyetemek 

közötti kapcsolatépítésről volt szó, mivel Santungban 150 egyetem van, illetve szó esett a 

nyugati és a keleti orvostudomány különbségeiről, ami szintén együttműködési terület lehet. 

A látogatás alkalmával együttműködési szándéknyilatkozat aláírására is sor került.  

- 2018. szeptember 25-én, szintén Santungból látogatott el hozzánk Jia Yuliang igazgató úr és 

delegációja a Jinan Városi és Vidéki Közlekedési Bizottságtól. A látogatás célja lehetséges 

együttműködési lehetőségek megbeszélése volt a közlekedési rendszer tervezésében és 

igazgatásában, szabályzat tervezés, intelligens közlekedés, terület és erőforrás gazdálkodás – 

megőrzés területen. 

- 2018. október 26-án a CIPA és a Kínai Nemzeti Fejlesztési és Reform Bizottságának delegációja 

érkezett hozzánk Gu Huifang városfejlesztési igazgató asszony vezetésével. A beszélgetés a 

városfejlesztésről szólt. 

- 2018. október 30-án Santung Jinan városának Jiyang megyéjéből látogatott el hozzánk Gao 

Jifeng polgármester helyettes úr és delegációja. Jiyang 45 km-re fekszik Jinan belvárosától. 5 
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nemzetközi és tartományi szintű expressz útvonal fut össze benne, könnyen el lehet érni innen 

a nagy városokat, mint pl. Peking, Sanghaj. 320 km-re található Csingtao kikötőjétől, 248 km-

re Tianjintól. A találkozón a területek közötti lehetséges üzleti együttműködés 

feltérképezésére, megvitatására került sor. 

- 2018. december 18-án Csungking testvérmegyénkből érkezett hozzánk Pan Yiqin 

alpolgármester asszony és delegációja. A találkozó témája cserék és együttműködések 

elősegítése volt Csungking és Pest megye között a turizmusban, kulturális életben, 

városmenedzsmentben és az üzleti életben. 

- 2018. december 18-án Szecsuán tartományból érkezett hozzánk Yang Hongbo kormányzó-

helyettes úr és delegációja. A találkozó alkalmával aláírásra került az együttműködési 

szándéknyilatkozat Pest megye és Szecsuán tartomány között. Elnök úr és kormányzó-

helyettes a Budapest Airport Zrt. vezérigazgató-helyettesével együtt tárgyalásokat folytattak 

egy lehetséges harmadik közvetlen kínai-magyar légi járat indításának lehetőségeiről a 

szecsuáni főváros, Chengdu és Budapest között. Ilyen járat Prágából már üzemel, 

meglehetősen jó kihasználtsággal. Chendgu-ban a Shuangliu reptér mellett most építik a 

második nemzetközi repülőteret is, Shunagliutól kb 60 km-re, így a kapacitások 

növekedhetnek. Az eseményt kínai partnereink egy fotókiállítással kötötték egybe, a 

rendezvényen és az azt követő vacsorán a szecsuáni székhelyű BOHONG befektetési csoport 

vezetője is részt vett.  

- 2018. december 20-án a santungi Jinan városból érkezett hozzánk Li Huaxian igazgató 

helyettes úr és delegációja az önkormányzat bizottságától. A megbeszélés tárgya a 

fenntartható fejlődés, környezetvédelem, forrásvizek, világörökségek és lehetséges cserék 

témaköre volt. 

*** 

 

Szabó István elnök úr meghívást kapott a 2018. november 5-7 között megrendezésre került Shanghai 

Import Expo-n való részvételre. A nagyszabású rendezvény a Kínai Népköztársaság Kereskedelmi 

Minisztériuma és Kína Sanghaj városának Népi Kormánya szervezésében első alkalommal, ám 

hagyományteremtő jelleggel valósult meg Xi Jinping elnök kezdeményezésére. Az esemény célja 

összekapcsolni a versenyképes termék és szolgáltatási portfólióval rendelkező vállalkozásokat a 

potenciális kínai partnerekkel, disztribútorokkal, illetve viszonteladókkal. 

Az esemény további célja, hogy Kína olyan árukkal ismerkedjen meg, amelyet ez idáig nem importált, 

aktívan megnyitva a piacot a világ számára a globális kereskedelem és a világgazdaság növekedése 

érdekében. 

Az esemény fókuszában összesen hat szektor állt: fogyasztói elektronika; autóipar; fogyasztási cikkek, 

élelmiszerek és mezőgazdasági termékek, egészségügyi berendezések, felső kategóriás intelligens 

eszközök (High-end Intelligent Equipment). 

A rendezvényen több mint 130 ország és régió, 2800 vállalkozás vett részt mintegy 270.000 m2 

kiállítóhelyen. A delegáció felkereste a magyar pavilont is. Az esemény keretében került bejelentésre, 

hogy Budapest és Shanghai között a második közvetlen légi összeköttetés valósul meg, amely Pest 

megye számára turisztikai és befektetői szempontból sok hozadéka lehet, tekintettel arra, hogy 

Sanghaj az üzleti élet központja.  
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Pest Megye Önkormányzatának delegációját – Szabó István úr betegsége miatt – Török István 

bizottsági elnök vezette.  

Delegációnk a shanghai főkonzulátus meghívására egy magyar-kínai üzleti fórumon vett részt, amelyet 

Nagy István agrárminiszter és Joó István külügyi államtitkár nyitott meg.  A rendezvényen két 

panelbeszélgetésen a magyar agárium lehetőségeire, majd a lehetséges turisztikai együttműködésekre 

vonatkozó eszmecserét hallgathattak meg a résztvevők. A kínai fogyasztási szerkezet átalakulása 

(minőség felé fordulás) lehetőséget jelent a magyar agrárexport számára. A turisztika középpontjában 

pedig jelentős számú kinai turistát várnak a sanghaj repülőjárattól, egyben az üzleti kapcsolatok 

fellendülését is mivel Sanghaj az üzleti központja. 

Az Expoval párhuzamosan november 6-án Chengdu Shangliu Körzet polgármesterének meghívására a 

delegáció részt vett a város és a Budapest 18. kerület, valamint a Budapest Airport közötti 

együttműködésről szóló tárgyaláson, különös tekintettel a Chengdu-Budapest közötti esetleges 

repülőjárat indítására, illetve a reptéri fejlesztésekben történő együttműködés lehetőségeire. Pest 

Megye Önkormányzata az említett szervezetekkel együtt tagja a  Budapest Liszt Ferenc Nemzetközi 

Repülőtéri Régió Gazdaság és Területfejlesztési Klaszternek. A fejlesztési terveinkben a reptér és a 

reptér körüli térség fejlesztése kiemelt szerepet játszik, a budapesti agglomeráció nemzetközi 

versenyképességének egyik kulcstényezőjeként tekintünk rá. Az egyeztetésen a Budapest Airport 

képviselői bemutatták a Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőteret. Chengdu belső-kínai városként egy 

potenciális célpont lehet egy következő közvetlen légi összeköttetés létesítése céljából.  

A delegáció ezt követően felkereste a Pest megyével már 2010 óta testvérmegyei kapcsolatokat ápoló 

Csungkingot, amely tartományi jogokkal rendelkező speciális jogállású terület. Csungking az ország 

belső része gazdaságának és külkereskedelmének meghatározó tényezője, amelynek három alappillére 

az autógyártás, az információs technológia és a magas minőségű alkatrészek előállítása. Csungking 

központi szerepet tölt be a Kína és Európa közötti közvetlen vasúti összeköttetésben: 2014 áprilisa óta 

rendszeresen járnak innen transzkontinentális tehervonatok a németországi Duisburgba. 

A delegáció Palkovics László innovációs és technológiai miniszterrel együtt látogatta meg a Magyar-

Kínai Technológiai és Innovációs Együttműködési Fórumot. A Fórumon a Kínában jelenlévő, illetve a 

Pest megyei delegációhoz csatlakozó magyar infokommunikációs és élelmiszeripari vállalatok vezetői 

is részt vettek. Csungking város innovációs hivatal és a magyar főkonzulátus együttműködésével élen 

jár a magyar-kínai technológiatranszfer fellendítésében. A minél szélesebb körű technológiai 

együttműködés egyik közös platformja a Magyar-Kínai Technológiatranszfer Központ, amelynek 

honlapja http://tech.verytong.com hivatkozásról érhető el.  

A delegációt Csungkingban fogadta Huang Yulin, Csungking Yuzhong kerületének párttitkára, aki 

bemutatta a kerületet. A kerület Csungking belső, központi részét foglalja magában, pénzügy 

központként funkcionál: a kerület GDP-jének 97%át a szolgáltatások adják, és a kerülten belül minden 

négyzetkilométer áltagos gazdasági értéke 5 milliárd jüan.  Yuzhong-ban az USA 500 legnagyobb 

árbevételű vállalatából 130 jelen van. A delegáció megismerhette, hogy a városrész miként fejleszti 

integrált módon a kereskedelmet, a kultúrát és a turizmust.  Yuzhong-ban 54 millió turista fordul meg 

évente. A városrészben egyébként a magyar mellett további 9 főkonzulátus működik.  

Török István bizottsági elnök Palkovics László miniszter úrral közösen zártkörű megbeszélést folytatott 

Csungking pártfőtitkárával is.  

http://tech.verytong.com/
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A Pest megyei delegáció ezt követően a szomszédos Szecsuán tartományba is ellátogatott. A 

tartománnyal egyre aktívabbak a kapcsolatok, mind politikai, mind gazdasági téren. Pest Megye 

Önkormányzata aktív befektetés-ösztönző tevékenysége révén kapcsolatban áll a Magyarországon 

már működő befektetéssel rendelkező szecsuáni székhelyű BOHONG Csoporttal. A cégcsoportot 1999-

ben alapították, világszinten több ezer főt foglalkoztat. A szecsuáni cégek közül zászlóshajóként 

tekintünk rájuk, mivel ők már tényleges magyarországi befektetéssel rendelkeznek. Oroszlányban az 

általuk felvásárolt kanadai Wescast cég révén jelentős mértékben hozzájárul a magyar autóipari 

exporthoz, kiszolgálva nyugat-európai, elsősorban német autómárkákat.  A cég egyébként a kínai piac 

mellett világszerte jelen van: USA-ban több kutatóintézettel rendelkezik, Kanadában gyártóüzemei 

vannak. Tevékenységi köre diverzifikált, ugyanakkor a fő profil az autóipari alkotóelemek gyártása: 

motorrendszerek, kipufogórendszerek, kormány-, fékrendszerek. 

Fontos szempont, hogy a cég a magyar Kormány stratégiai partnere is: az erről szóló együttműködési 

megállapodást 2017-ben írta alá Szijjártó Péter miniszter úr és Dong Ping úr, az igazgatótanács akkori 

elnöke. A cég elkötelezett a további magyarországi befektetések iránt, amelyhez Pest Megye 

Önkormányzata minden segítséget megad. 

A delegáció munkaebéd keretében egyeztetést folytatott a Szecsuán Tartományi Hivatal külügyi 

igazgatóhelyettesével is. 

Pest Megye Önkormányzata több ízben fogadta Santung tartomány delegációit. A tartomány a 

legaktívabban keresi az együttműködési lehetőségeket, erre tekintettel kaptunk meghívást. A 

delegációt fogadta az október 30-án Budapesten látogatást tett  Gao Jifeng , aki a tartományi főváros 

– Jinan – egyik kiemelt városrészének  polgármester helyettese. 

A delegáció tárgyalt a Santungi Tartományi Külügyi Hivatal igazgatóhelyettesével, Li Yongsen úrral.  

A tartomány egyik kiemelkedő projektje a csingtao-i Nemzetközi Gazdasági Együttműködési Zóna, 

amelynek megtekintésére és bemutatásra invitálták a delegációnkat. Csingtao mintegy 9,2 millió 

lakosával a 12. legmagasabb nemzeti össztermékkel rendelkezik a kínai városok rangsorában. A Zóna 

a nyugati parti új övezetben található, amely 2127 km2 területű és 1,5 millió lakost foglal magában. 

Csak az itt termelt GDP 12 ezer milliárd forintnak megfelelő összeg. A szűk értelemben vett zónán belül 

2017-ben több, mint 600 milliárd forintnak megfelelő beruházás valósult meg főleg a passzív ház 

technológiák, új energiaforrásokkal hajtott jármű-technológiák és az ipar 4.0 terén. A zónában több, 

mint 150 nemzetközi és kínai cég működik. A legjelentősebb a német-kínai kooperációban megvalósult 

ökopark, majd a kínai-brit innovációs park, de jelen vannak a koreaiak, a japánok és a brazilok is. A zóna 

német cégek számára egyben fejlesztési platformként is funkcionál (pl. Siemens), csakúgy mint az 

innovatív start-up vállalkozásoknak. Kínai-német kooperációban mérnöki egyetem is működik a 

területen, emellett több más oktatási tevékenység is zajlik a park profiljával összhangban. A zóna 

központi filozófiája, hogy tudatos tervezésen alapuló, élhető, zöld környezetet biztosítson az ott élő 

lakosoknak és vállalkozásoknak. Ezzel összhangban hangsúlyt helyeznek a kulturális 

együttműködésekre is.   
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EGYÉB NEMZETKÖZI KAPCSOLATOK 

 

SURXONDARIO TARTOMÁNY (ÜZBEGISZTÁN) 

2018. február 26-án a Megyeházára látogatott Sherzod Asadov ügyvivő úr a Bécsi Üzbég 

Nagykövetségről, amely találkozón az ügyvivő úr elmondta, hogy Surxondario dinamikus fejlődésében 

eltökélt szándékuk együttműködni Pest megyével. A delegáció vezetője tolmácsolta a tartomány 

kormányzójának meghívását.  

2018. május 17-én Erkinjon Turdimov kormányzó úr és delegációja érkezett hozzánk, akikkel Szerenka 

Tibor alelnök egy üzleti ebéd keretein belül kezdte a kapcsolatépítést. Tekintettel arra, hogy az üzbég 

felet kiemelkedően érdekelte az élelmiszeripari együttműködés, a találkozóra meginvitáltuk Losó 

Viktort a Pest megyei Mirelite Mirsa Zrt. igazgatóját. A vállalat Magyarország legnagyobb a hazai 

fagyasztott zöldség, gyümölcs és egyéb termékek előállítása terén. A megbeszélésre meghívtuk 

továbbá Somogyi Norbert urat, a Nemzeti Agrárkutatási és Innovációs Központ tanácsadóját is, az 

agrártechnológiák közötti együttműködési lehetőségek felkutatása érdekében.  

Az üzbég fél meghívásának Pest megye delegációja május 28-június 5. között tett eleget. A látogatás 

alkalmával ezúttal is részt vettek üzletemberek, Dabas város alpolgármestere, valamint a Szent István 

Egyetem rektor-helyettese. Szabó István elnök által vezetett delegáció találkozott Erkinjon Turdimov 

kormányzóval. A kormányzó elmondta, hogy a Bábolna Zrt-vel már előrehaladott tárgyalásokat 

folytatnak a gazdasági együttműködésről, és reméli, hogy Pest megyei cégekkel is előremutató 

együttműködések alakulnak ki. Kiemelte az organikus termékek terén történő kereskedelmi 

együttműködés lehetőségét, továbbá felhívta a figyelmet arra, hogy a tartomány kapu szerepet tölthet 

be a csaknem szinte teljes mértékben importra szoruló afgán felvevőpiacra szánt élelmiszeripari 

termékeknek is. Mindekét vezető szorgalmazta a kulturális együttműködést, egymás kultúrájának 

alaposabb megismerését.  

Az oktatási együttműködés előmozdítása érdekében Szabó István elnök úr a helyi egyetemen egy rövid 

előadás keretében köszöntötte a hallgatókat és mutatta be Pest megyét. A SZIE rektor-helyettese e 

rendezvény keretében ismertette a magyarországi ösztöndíjak elnyerésének lehetőségeit.  

A vendéglátók megmutatták továbbá a régió által fenntartott egyes intézményeket (könyvtár, színház, 

múzeum), betekintést engedtek azok működésébe.  

A delegáció Samarkand-ban helyi vállalkozókkal találkozott. A gazdasági együttműködés érdekében 

bemutatásra kerültek Pest megye adottságai és az együttműködés lehetséges területei. A 

kapcsolatfelvételt követően az egyik vállalkozó 2018 év végén már üzleti látogatást tett 

Magyarországon.  

A repülőcsatlakozások miatt a delegáció rövid időt Taskentben is eltöltött, ennek keretében találkozott 

a helyi farmerszövetség vezetőjével, valamint látogatást tett Magyarország taskenti nagykövetségén 

is, továbbá felkereste a taskenti temetőben az elhunyt magyar tiszteknek állított síremléket. A 

delegációt mindvégig a nagykövetség külgazdasági attaséja kísérte, továbbá Surxondario-ban tartott 

tárgyalásokon a nagykövet is részt vett. 
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CAJAMARCA RÉGIÓ (PERU) 

A dél-amerikai régióval 2017. szeptemberében kötöttünk együttműködést elsősorban 

környezetvédelmi és mezőgazdasági területen. 2018 márciusában a perui fél elküldött egy projekt-

javaslatot, amely a régió mezőgazdasági termelékenységét és versenyképességét kívánja fejleszteni, 

megfelelő környezetbarát technológiákat alkalmazva. A régió adottságai rendkívül jók főleg a kávé, 

kukorica és a burgonya termelésére, mégis a legtöbb termék hozama elmarad az országos átlagtól. 

Ennek fő oka a nem hatékony vízgazdálkodás továbbá a gazdálkodók ismeretének hiánya azon 

technológiákkal kapcsolatban, amelyek használata révén ezek a számok javulhatnának. Figyelembe 

véve a régió mezőgazdasági adottságait, és azt a tényt, hogy a fő probléma a versenyképesség 

növelésében a megfelelő-technológia használatának hiánya, a helyi kormányzat fontos ügynek tekinti, 

hogy technológiai befektetéseket generáljanak a mezőgazdasági termelés megerősítésére. Ennek 

érdekében egy Mezőgazdasági Technológiai Innovációs Központ létrehozását javasolják, amely 

alkalmat adhat magyar cégek és egyetemek szerepvállalására is.  

A javaslat érdemi továbbvitele érdekében Szabó István felvette a kapcsolatot a Nemzeti Agrárkutatási 

és Innovációs Központ vezetőjével. A megbeszélés eredményeként a NAIK részéről Somogyi Norbert 

tanácsadó ellátogatott Cajamarca-ba. A javaslat alapján a NAIK több területen elképzelhetőnek 

tartotta a konkrét együttműködést: különös tekintettel a szarvasmarha tenyésztés, tejfeldolgozás és 

az erdősítés területén.  

Peruban 2018. decemberében tartották a helyhatósági választások második fordulóját. A választáson 

Hilario Medina Vasquez kormányzó helyére Mesías Guevara-t választották kormányzónak. A 

kapcsolatok továbbvitele érdekében az új kormányzóval kapcsolatfelvétel szükséges.  

 

RÉSZVÉTEL NEMZETKÖZI KONFERENCIÁKON, TANULMÁNYUTAK 

Pest Megye Önkormányzata kiemelt feladata a területfejlesztés és annak részeként a 

gazdaságfejlesztés területi szinten megvalósítható a célkitűzéseinek meghatározása, a cél- és 

eszközrendszer fejlesztése. Ez a feladat kiterjed a területi tervezés módszertani fejlesztésére, valamint 

gyakorlati alkalmazására. Része továbbá az érintettekkel történő együttműködés, a kiemelt 

partnerségek fejlesztése.  

2018. szeptember 11. és 12. között két olyan esemény került megrendezésre, amely összhangban van 

a külügyi tervben meghatározott célokkal:  

 D-2020 projektdefiníciós megbeszélés, Lille Metropoliszrégió szervezésében, 09.11. Brüsszel  

 EIT Digital 2018. évi konferenciája, 09. 11-12., Brüsszel.  

Az eseményeken a Hivatal részéről Wolf Péter elnöki tanácsadó vett részt.  

D-2020 munkaértekezlet 

2018 tavaszán INTERREG EUROPE pályázati kiírásra készülő projektjavaslatot adott közre Lille 

Metropoliszrégió a területi tervezés és egyéb közszolgáltatások módszertani fejlesztésével 

kapcsolatban. A javaslat lényege olyan partnerség megszervezése, amelynek keretei között a felek 

egymást segítik a tervezés és stratégiaalkotás folyamatában, lehetőség szerint keresve a design 

tervezési eszközök alkalmazásának lehetőségét.  
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A Hivatal részéről egyre gyakrabban tapasztalják a területi tervezésben és rendezésben dolgozó 

munkatársak, hogy a tervdokumentumok készítésének, illetve általában a program- és 

projektfejlesztés módja fejlesztésre szorul olyan esetekben, amikor gyorsan változó technológiai és 

üzleti környezetről, vagy komplexen leírható területről, lakossági érintettségről van szó. Ilyen, több 

más mellett, a repülőtéri térség gazdasága és problématérképe (kiemelt témák: digitalizáció, 

közlekedés, reptéri üzemmel kapcsolatos lakossági terhek). A design módszertan reális lehetőség, a 

tervezés fejlesztésére, a reptéri térség fejlesztését segítő klaszterben (melyben Pest Megye 

Önkormányzata aktív szerepet vállal) 2018 év elején több pilot is sikerrel lebonyolításra került, a 

Moholy-Nagy Művészeti Egyetemmel (MOME) és a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi 

Egyetemmel (BME) együttműködésben.  

A módszer az érintettek széleskörű és strukturális bevonására épül, és szükségszerűen egy specifikus 

célcsoportra, vagy térségre alkalmazható. A további alkalmazással kapcsolatban még több kérdést 

szükséges megválaszolni, a D-2020 címmel megjelent felhívás erre ad lehetőséget.  

A megfelelő előkészítés érdekében a projektgazda úgy döntött, hogy URBACT pályázatra javasolja a 

témát. Az URBACT Titkársággal tisztázásra került, hogy a 2019 év eleji kiírás feltételei miatt a majdani 

projekt második fázisában Pest Megye Önkormányzata, mint megyei önkormányzat, is részt tud venni, 

így a további tárgyalást javasoljuk, azaz részt veszünk a projekt tartalmának kidolgozásában. 

Amennyiben a tematika számunkra megfelelő, úgy javasoljuk a részvételt. Ha a projekt megvalósul, 

akkor a pályázat szerint térségi akciócsoportot hozunk létre, és nemzetközi tapasztalatcserére kerül 

sor a projektpartnerek között. A projekt előnye még a márkaérték és a kapcsolatok fejlesztése.   

A szeptember 11-én megtartott projektdefiníciós munkamegbeszélés célja a közös tartalom 

meghatározása volt. A partnerek egyenként ismertették az adott szervezetek feladatait, céljait és a 

projekthez kapcsolódó javaslatokat. Az összevetés elemzése alapján mindenkinek módjában lesz 

eldönteni, hogy érdemes-e részt vennie a pályázaton. A megbeszélésen részt vettek a következő 

városok, várostérségek képviselői: Nagybánya, Bologna, Dublin, Gent, Grenoble Metropole, Helsinki, 

Kortrijk, Lille Metropole, Magdeburg, Pest megye, Tartu, Velence Metropole.  

A Hivatalt képviselő munkatársunk Pest megye Önkormányzatának feladatairól és a megye fejlesztési 

lehetőségeiről tartott előadást.  

EIT Digital 2018 Konferencia és Partnertalálkozó  

Az Európai Innovációs és Technológiai Intézet az Európai Unió egyik legkomolyabb kezdeményezése 

arra, hogy a fejlődés néhány meghatározó kulcsterületén olyan koncentrációt és méretet hozzon létre 

a kutatás-fejlesztés és ipari alkalmazás területén, ami versenyképes a globális piacon is (elsősorban 

USA, Kína és Japán központjaival).  

Az EIT Digital az egyike azoknak a konzorciumoknak, mely az Intézet felhívása alapján, versenyben 

került kiválasztásra, hogy a digitális transzformációt támogassa. 130 feletti nagyvállalat, és számos 

kutatóintézet, egyetem és induló vállalkozás a tagja. Az egyik kiemelt központja – Node – Budapesten 

található, ahol mindegyik tevékenységgel intenzíven foglalkoznak: graduális és posztgraduális képzés, 

innovációs projektek, új vállalkozások növekedésének elősegítése (ún. scale-up vállalkozások).  

A szervezettel 2018 év elején vették fel a kapcsolatot a Hivatal munkatársai, alapvetően két okból: (1) 

az EIT Digital több olyan témát is lefed, melyek számunkra fontosak – ipari digitalizáció (ld. IPAR 4.0); 

digitális városok (ld. okos városok); és digitális jólét (egészségipari technológiák és szolgáltatások), 

digitális infrastruktúra. (2) A projektek fejlesztését jellemzően konzorciumokban szervezik, ahol helyet 
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kaphatnak a fejlesztők és nagyvállalatok mellett a pilot helyszínt és közreműködést biztosító szereplők 

(önkormányzatok, KKV-k) is. Az együttműködés segíthet az iparfejlesztésben, az ipar 4.0 technológiák 

elterjesztésében, valamint pilot projektek fejlesztésében.  

Az előzmények közé tartozik, hogy az EIT Digital Budapest Node és a repülőtéri térség fejlesztéséért 

felelős klaszter között a Hivatal munkatársainak aktív közreműködésével megállapodás született egy 

Digitrends/Logistics nemzetközi konferencia közös megrendezéséről. Várható időpont: 2018. 

november eleje. A téma: digitalizáció a logisztikában, az ellátási láncokban, valamint a Budapest 

környéki logisztikai központok fejlesztése (reptér, vasúti csomópontok).  

A konferencia és partnertalálkozó lehetőséget nyújtott a partnerkapcsolatok bővítésére, és a 

komolyabb iparági trendek megismerésére. Az eseményen bemutatkoztak a szervezet által támogatott 

innovációs projektek és vállalkozások is. Az önkormányzat által jelenleg menedzselt aktivitásokhoz jól 

illeszkedett néhány ipari kiállító, és kifejezetten jól több konkrét egészségipari projekt (Ipoly-mentén 

fejlesztések, érdi innovációs központ).   

CROWD DIALOG EUROPE 18 - THE NEW DIGITAL NOW konferencia 

Pest Megye Önkormányzata kiemelt feladata a területfejlesztés, a gazdaságfejlesztés területi szinten 

megvalósítható a célkitűzéseinek meghatározása, a cél- és eszközrendszer fejlesztése. Ez a feladat 

kiterjed a területi tervezés módszertani fejlesztésére, valamint gyakorlati alkalmazására. A Hivatal 

részéről Wolf Péter elnöki tanácsadó vett a részt a konferencián. 

 

Az EIT Digital az Európai Technológiai és Innovációs Intézet keretei között létrejött egyik tudásközpont, 

illetve hálózat – ún. KIC. Az EIT Digital az egyik olyan szervezet, amelyben a magyarországi cégek és 

egyetemek, tudásközpontok részvétele jelentősnek mondható, és amelynek egyik régiós központja 

Budapesten található. (Bővebben: https://eit.europa.eu/eit-community/eit-digital). A Crowd Dialoge 

Europe nem az EIT Digital rendezvénye, de az EIT ott előadással jelent meg.  

A konferencia témája a digitalizáció üzleti, ipari és pénzügyi vonatkozásainak áttekintése, azon belül 

olyan témák értékelése, mint a nyílt innováció, az alternatív és közösségi finanszírozás, jövőbeni 

munkahelyek és agilis tervezés, valamint a blokklánc.   

Pest Megye Önkormányzata kiemelt feladata a regionális fejlesztés, azon belül az ipari és technológiai 

fejlődés támogatása. Az ipari modernizáció és a digitális transzformáció egyik nagy kihívása, hogy a 

projektek és az üzleti hálózatok szintén is megjelentek olyan új üzleti modellek, melyek tényleges 

hatásáról és következményeiről nem áll még rendelkezésre elegendő információ.  

Ezek a trendek olyan „újgenerációs” vállalkozásokhoz kapcsolódnak (startup, közösségi projektek), 

melyek jelenleg szigetszerűen működnek Magyarországon. A következő tervezési ciklus egyik kihívása, 

hogy reális képünk legyen a témában, és szorosabb legyen a kapcsolat a gazdaság különböző 

szegmensei között. A konferencia valóban kivételes lehetőség volt a felkészülésre és az új ismeretek 

gyűjtésére.  

 

Európai Régiók és Városok Hete 

Pest Megye Önkormányzata kiemelt feladata a területfejlesztés, a gazdaságfejlesztés területi szinten 

megvalósítható a célkitűzéseinek meghatározása, a cél- és eszközrendszer fejlesztése. Ez a feladat 

https://eit.europa.eu/eit-community/eit-digital
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kiterjed a területi tervezés módszertani fejlesztésére, valamint gyakorlati alkalmazására. Része 

továbbá az érintettekkel történő együttműködés, a kiemelt partnerségek fejlesztése. 

2018. október 8-11. került megrendezésre az Európai Régiók és Városok Hete Brüsszelben. Az esemény 

szervezője az Régiók Európai Bizottsága és a DG REGIO volt. A Hivatal részéről Wolf Péter elnöki 

tanácsadó vett a részt 12 szekcióülésen, területfejlesztés, iparfejlesztés és mobilitás, valamint digitális 

átalakulás témákban.  

Az Európai Régiók és Városok Hete egy évente megrendezett négynapos, brüsszeli központú 

rendezvény, amelynek során a régiós és városi közigazgatásban dolgozó tisztviselők, valamint 

szakértők, oktatók és kutatók oszthatják meg egymással a regionális és városfejlesztés területén 

kialakult bevált módszereiket és ismereteiket. 

A rendezvény emellett az EU kohéziós politikájának fejlesztésével kapcsolatos politikai kommunikáció 

elismert fóruma is, amely ráirányítja a döntéshozók figyelmét arra, hogy az uniós döntéshozásban a 

régiók és városok szempontjait is figyelembe kell venni. A régiók és városok európai hete a legnagyobb 

ilyen jellegű európai nyilvános rendezvény. A megyei önkormányzat 2017 októberében képviseltette 

magát első alkalommal, Hargita megye felkérésére. 

Az ülések jelentős része a technológia jelentette kihívásokkal foglalkozott, valamint azzal, hogy milyen 

új együttműködésekre van példa és lehetőség a nagy európai várostérségekben. Nem csak a 

gazdaságfejlesztésben. A digitális átalakulás és az „okos” fejlesztések a területi tervezői, 

városfejlesztési, vidékfejlesztési feladatokra is hatással vannak.  

 

Építészeti szakmai út – Berlin, Barcelona 

2018 április 4-8. között Szabóné Pányi Zsuzsanna főépítész és Schindler-Kormos Eleonóra 

területfejlesztési- és területrendezési referens részt vettek az Építész Továbbképző NKft. 

szervezésében egy berlini tanulmányúton,  melynek során számos volt kelet-berlini és nyugat-berlini 

helyszín, építészeti, városrendezési látványosság, különlegesség megtekintésére, bemutatására került 

sor, kiegészítve Potsdam látványosságainak megismerésével. Az utat Sylvester Ádám DLA prof. Ybl-

díjas építész vezette. E tanulmányúton megtapasztalhatták a modernkori történelem igazán egyedi, 

kiemelkedő alkotásait, amik különleges stílusukkal, csodálatra méltó épületszerkezeteikkel, a 

fenntartható fejlődést figyelembevevő kortárs épületekkel jó példát mutathatnak a hazai építészek 

számára. 

Az Építész Továbbképző NKft. szervezésében Szabóné Pányi Zsuzsanna főépítész és Schindler Kormos 

Eleonóra 2018. november 16-20-ig részt vett egy barcelonai tanulmányúton. A szakmai programokkal, 

nagyon felkészült szakmai idegenvezetővel és segédanyagok biztosításával megszervezett utazás során 

számos helyszín, építészeti, városrendezési látványosság, különlegesség megtekintésére, 

bemutatására került sor.  

Pest megye szemszögéből nagyon tanulságos volt megfigyelni Barcelona tudatos városfejlesztési 

elveit, amelyek során akár kisebb-nagyobb városrészek tűnnek el a föld színéről, vagy kapnak teljesen 

új funkciót, arculatot. Ezen a fejlesztések révén kialakuló egységes városkép, közlekedési és zöldfelületi 

rendszer, az épületek átgondolt, a tényleges szükségletekhez igazodó rendeltetése igazolja az 

elképzelések helyességét. Figyelemre méltó, ahogy e beruházások során a különböző korokban épült, 

egymáshoz nem feltétlenül igazodó épületek helyén koncepciózus fejlesztések valósulnak meg, és az 

egész város sugározza a rendet, az összhangot.  A sok városrendezési és építészeti érdekesség mellett 

e tanulmányút legtanulságosabb része Barcelona közlekedési rendszerének működőképessége és a 

város rendje, tisztasága volt. A közlekedés nyugodt és biztonságos, nem is beszélve a minden 



 

16 

 

városrészt elérő tömegközlekedési hálózatokról, amelyek követendő példaként szolgálhatnak a megye 

területfejlesztési elképzeléseinek megvalósítása során.  

A fentiekben ismertetett külügyi események költségeit az alábbiakban összegezzük: 
 

Szerenka Tibor - horvátországi kiküldetés (2018. április 11-12.) 

Napidíj  31 166 Ft 

 

Ludwigsburgi delegáció fogadása (2018.április 14-18.) 

Értéktár kiadvány fordítása 30 075 Ft 

Vendéglátás (étkezés, közlekedés, belépők) 1 075 192 Ft 

Szállás IFA-val (16 fő) 1 810 332 Ft 

Tolmácsolás 490 250 Ft 

Ajándék 263 234 Ft 

Összesen 3 669 083 Ft 

 

Üzbegisztáni delegáció fogadása (2018. május 17.) 

Tolmácsolási díj 85 852 Ft 

Vendéglátás 168 282 Ft 

Ajándék 89 700 Ft 

Összesen 343 834 Ft 

 

Üzbegisztáni kiküldetés (Szabó István, dr. Popovics Gábor) 2018. május 27- június 5. 

Repülőjegy 347 000 Ft 

Utasbiztosítás 19 125 Ft 

Kiküldetés költségei 232 169 Ft 

Napidíj  310 990 Ft 

Fordítás 4 771 Ft 

Összesen 914 055 Ft 

 

Hargitai delegáció, Európai Piknik (2018. június 22-24.) 

Szállás 42 800 Ft 

Vendéglátás 40 403 Ft 

Összesen 83 203 Ft 

 

EIT Digital konferencia (Wolf Péter) 2018. szeptember 10-12. 

Szállás 68 653 Ft 

Transzferdíj 14 852 Ft 

Napidíj 40 411 Ft 

Utazási ktg.  39 880 Ft 

Összesen 163 796 Ft 
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Európai Régiók és Városok Hete rendezvény (Wolf Péter) 2018. október 8-11. 

Szállás 235 613 Ft 

Transzferdíj 21 595 Ft 

Napidíj 56 623 Ft 

Utazási ktg. (árfolyamkülönbözettel) 71 613 Ft 

Összesen 385 444 Ft 

 

Bécs Crowd Dialoge Europe konferencia (Wol Péter) 2018. október 17-18. 

Szállás 18 871 Ft 

Napidíj 24 267 Ft 

Utazási ktg. 10 400 Ft 

Összesen 53 538 Ft 

 

Kínai kiküldetés (Török István, dr. Popovics Gábor, tolmács) 2018. november 3-14. 

Szállás 616 875 Ft 

Napidíj 388 272 Ft 

Utazási ktg (repőlőjegy, transzfer ktg., helyi közlekedési ktg. ) 1 459 875 Ft 

Vízum ktg.  78 000 Ft 

Ajándék 249 900 Ft 

Biztosítás 22 950 Ft 

Tolmácsolás 467 995 Ft 

Zászló (reklám- propaganda kiadás) 20 300 Ft 

Összesen 3 304 167 Ft 

 

Ludwigsburgi kiküldetés (dr. Ratimovszky Tibor, Kohári Tibor, Dorozsmai Ágnes) 2018. 
november 5-7. 

Napidíj 145 602 Ft 

Utazási ktg (repőlőjegy, taxi ktg.) 502 846 Ft 

Biztosítás 4 940 Ft 

Ajándék 37 150 Ft 

Összesen 690 538 Ft 

 

Isaszegi értéktár rendezvény erdélyi meghívottjának (Kolcsár Béla) vendéglátása 
(2018. december 10-13.) 

Szállás 76 598 Ft 

Vendéglátás (étkezés) 17 585 Ft 

Összesen 94 183 Ft 
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Kínai delegációk vendéglátása 

Csungkingi delegáció 57 150 Ft 

BOHONG csoport 122 058 Ft 

Shandong tartomány 188 716 Ft 

Santung - Yang Dongqi delegáció 193 786 Ft 

Szecsuáni delegáció 217 560 Ft 

Csungkingi delegáció  69 850 Ft 

Taxi ktg.  1 400 Ft 

Összesen 850 520 Ft 

 

Hargita megyei kiküldetések (Kisfaludi Aranka) 

2018.05.03-08. Európai Piknik egyeztetési feladatok Hargita 
megyében - napidíj  77 750 Ft 

Üzemanyag költség és autóút díj 20 492 Ft 

Nemzetközi tánctalálkozó- Gyergyóditró 2018.07.09-15. - 
napidíj 113 180 Ft 

Gyergyószárhegyi alkotótábor 2018.09.04-09. - napidíj 96 987 Ft 

Üzemanyag költség és autóút díj 26 466 Ft 

XIII.Őszi Hadjárat -Szentegyháza Hargita mege 2018.10.04-
10.08 napidíj 250EUR 80 890 Ft 

Üzemanyag költség és autóút díj 14 431 Ft 

Összesen 430 196 Ft 

 

Egyéb 

Szabó István - Beregszász (szállás) 6 585 Ft 

Fehér Gergely (INTERREG SKHU 8. monitoring bizottsági ülés) 
- autópályadíj 3 130 Ft 

Egyéb szolgáltatási költség (ajándék kiszállítása) 8 750 Ft 

Fordítási szolg. orosz nyelvre (Surxondario tartomány 
kormányzó) 5 000 Ft 

Easy Média Kft. spanyol fordítás 5 690 Ft 

Lengyel-magyar fordítás 6 179 Ft 

Egyéb reprezentációs ktg-ek.  1 437 035 Ft 

Járulékok  2 179 574 Ft 

 

 

Budapest, 2019. január 15. 

 


